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Vedrørende høringssvar til forvaltningsplan for bæver, journalnummer 2017 – 5409. 

 

Ferskvandsfiskeriforeningen vil indledningsvis sige at vi selvfølgelig accepterer en fornuf-

tig og ikke belastende bestand af bæver i den danske natur. Ferskvandsfiskeriforeningen, 

kan jo godt undre sig over, at vi indfører en art der har været uddø i Danmark, siden bron-

zealderen, og langtid før Danmark blev til et kulturlandskab.  

 

Vi mener, at det forvaltningsplanen skal kunne håndtere, er at bæveren ikke breder sig til 

for mange og følsomme områder. Disse områder er her både landbrugsinteresser, og gyde 

og opvækst vandløb for vandrefisk. Her tænkes på snæbel, laks og havørreder. Både snæbel 

og havørred bestande, er jo begge under pres ifølge DTU. 

 

Bæverne i den danske natur, har i dag ingen naturlige fjender, måske kun lille ulvebestand. 

Det så nok helt anderledes ud for 2500 år siden. Ferskvandsfiskeriforeningen så gerne en 

lettere regulerings mulighed med i forvaltningsplanen, især hvis bæveren skulle brede sig 

uforholdsmæssigt.  

 

Fjernelse af bæverens opstemninger, som der bruges en del kræfter på, skal bibeholdes. Der 

skal være afsat resurser i forvaltningsplanen til dette formål, da udsigten til en større be-

stand må forudses.  

 

Ferskvandsfiskeriforeningen ser med stor bekymring på mulige bæveropstemninger i små 

vandløb, som er gyde- og opvækstområder for især snæbel og ørreder.  

 

 

På vegne af 

Ferskvandsfiskeriforeningen for Danmark 

Sekretær Bjarne Bach 

Væthvej 51, 8870 Langå 

bjarne.bach@langaa-sf.dk 
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